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ВАРНЕНСК'' 

Издава варненската Окрж?кна Постоянн, "''' исия. 
Ивлиза най-малко три пъти въ месеца. «& За обявления общински*. чъ други 

Абонаментъ 2 лева годишно, 1 левъ ва 6 мёсеца, & учреждения се плаща: аа I cix щ дума, а 
на общините, училищата, кръчми, хотели и £ въ другитЬ останали страници . на дума. 

кеФенетата въ окръга — безплатно. 5? — ^ кеФенетата въ окръга — безплатно. & 
Всичко що се отнася до вестника да се изпра- ^ 

ща до; Постоянната Комисия—Варна, 
Обявления и реклами отъ Ht % 

SP се приематъ ва печать при изно ^овия. 

Официаленъ отд^лъ. 

Варненска 
Окржж, Пост. Комисия ОкрйШШО. 

22 октъ . 19U год. Д° Г- Г' СеЛ- ООЩИН. 
жр. Варна. Кметове въ окржга. 

За да може да се помогне и отъ селск. 
общини въ окръга съ помощи на братствата 
на безплатните учеяичекси трапезарии въ гр. 
Варна и Провадия, ва издържане бедните 
ученици и отъ селата съ топла храна, както 
това вършатъ градските общини й окржга, 
Варненската Поет. Комисия въ заседанието 
си на 20 того съ решение № 657 е опре
делила, Селските общини въ Окржга, да се 
пр4текътъ обязателно да помощь на каза
ните братство. 

Горньото като Ви съобщаваме Г-не 
Кмете, предлагаме ви, при вотиранието на 
общинските си бюджети за идната 1915 год^ 
да предвидите обязателно въ техъ помощи 
за ученическите трапезарии въ гр. Варна Й 
Провадия, 

зам. Председатель: Д. Вьдкановь 

Секр.-Бирникъ: Ст. Калдхръмовъ 

Варненски ОКРЖЖНО. 
Окр. Ветер. ЛЬкарь д 0 г# г# ОбщинскитЬ 

,№ 1442 кметове и за участъковите 
16 Октом. 1914 г. в е т е р в фелдшери въ Вар-

гр. Вариа. ненскяя окръгъ. 

ПрЬдъ ввдь, че по настоящемъ въ се
лата на окржга върлува шарка по овцигЬ, 

чума по свините и шапъ по рогатия добитъкъ 
за да може да се се запазятъ здраватЬ села 
и добитъка закарванъ въ градскитЬ пазари, 
то, за въ бъдъще всички общ. свидетелства 
издавани за произхождение на добитъка тре
бва да бядатъ заверявани отъ респективните 
участ, ветер, фелшдери а тамъ гдето нЬма 
такива — на близо, отъ околийските ветер. 
Лекари. Свидетелствата издадени за произ
хождение на добитъка изобщо отъ Кметски
те нам4сгници може да служатъ само предъ 
респективните общини а не за други ri; та
кива или за търговците. 

Одр. Ветер. Л4карь Д-ръ Сг. К. Тюлевъ 

Йарненска ОКРЖЖНО. 
Окр. Пост. Комисия 

J* 4804 
22 октом. 1914 година 

гр. Варна. Т 0 В в В Ъ 0 К Р * Г а 

До г. г. Общин. Кме-

Излезла е отъ нечатъ книгата „Пълно 
практическо р&ководство за землЬделческите 
псестовно — заемни здружаваиия — типъ 
Райфанзенъ* издадена отъ авторите й Ст. 
Ив. Популковъ, Б. Гюлеметова, Гр. Янковъ и 
Ст. Просеничковъ. инспектори при Б. Ц. коо
перативна банка — София, цЬната на която 
е 5 лева. 

Варненската Пост. Кокисия въ заседа
нието си па 26 септемвйий т. г. Като раз
гледа тази книга съ рЬшението си JY» 631 
я намери за полезно руководство, която за
служава да бъде доставена за общинските 
библиотеки, за това като, Ви прЬпор&чваме 



Варценски Окръженъ В^стникъ Брой 24, 

сига, предлагаме ви, г-не Кмете, 
чте за общинската библиотека, 

Председатель: Д. Вълкаповъ 
Секр* Бираввъ: Ст Калдъръмовъ 

Варненска 
Овр. Пост. Комисия ОКРЖЖНО. 

22 Оиом. 1914 година Д° Г* Г- С е л С К 0 о б и * й а -
гр. Варя*. ските, кметове въ.окръга. 

Общеизвестно е, че подиръ всека вой
на обикновено се полвавятъ разни епидемии: 
Нашата, страна, всекд. момеЕтъ е изложена» 
на опастнретьта д& бгде нададрада отъ инг. 
фикцаозаи*, бо^Ьсти. прка време и сл&даи*.нав. 
стоящата европейска война, ако — българ-
екзте граждани — не знаемъ какъ да се 
предпазваме отъ техъ, А санитарните власти, 
безпорно ще бждатъ безсилни въ случай на 
епидемия, ако българските граждани сами 
отъ своя страна не вБемать нуждните мерки. 
Поради липса, обаче, на елементарни познания, 
частните мерки при иоявяваненаепидемически 
болести у насъ еж иревобитни и неефикасни. 

Ето защо Ванренската Пост. Комисия, 
Ви препоръчва г-не Кмете, книгата „Какь 
да се предпазваме отъ заразителните болести," 
отъ която да набавите неколко екз. за об
щинската си библиотека, като подюпа за 
все ко семейство книга* 

Цената на книгата е 0*70 ст. и може да 
се набааи отъ гр..Софиц.удида „Лкшяъ" №-21 

зам. Председатель: Д. Вьлвано&ь 
Секр.-Бирникъ: Ст. Кълдъръмовъ 

Варенска О К Р Ж Ж Т О 
Окр* Порт. Комисия 

№ 4806 Д° г* Гв Селско Общин. 
22 Октомв. 1914 г. Кметове 

гр. Варна В ъ Окрдга. 
Маидет&рството на Вътрешните Работи 

и Народрото здрава съ окръжно № 2920 отъ 
23 септемврий т. г. е наредило да се допълнатъ 
некрй, параграфа къмъ бюджетите на градските 
и селски общини ьъ свръзка съ фонда за 
подобрение скотовьдството, като за, тая цель 
се цридожд кьмъ. бюджета и специална ве
домость за приходите и разходите по с&щия 
фондъ. 

Книгоиздателя Д. Провадилиевъ отъ гр. 
София е преработилъ своите бюджетни бланки 
за» селските и училищни оощипи, съ всички 
изменения и допълнения, на чиста дебела и 
трайна хартия, цената на* които струва. 
единъ (1) левъ. 

Варяенрката Пост, Комисия, като ви 
препоръчва г-не кмете, казаните бланки, за 
еднообразие въ общините, предлага Ви, да 
съсгавит/Ь общ. си бюджети за идзатя 1.915 г. 
на изработените отъ Д. Провадилиевъ бюд
жетни блаякв, които ще са достаяияе направо 
отъ издателя имъ,* като прибавите освенъ 
стойностьта и по 10 ст. пощенски разноски 
за експедицията на всека бланка. 

зам* Председатель: Д. Вълкаевъ 
Секрш Бирникъ: Ст. Калдъръмовъ 

ПРОТОКОЛЪ j\g 2. 
На Варненски окр» съветъ отъ заседанието 

му на 16. септември 1914 г., 3-а редо сесия 
отъ IX избарателенъ периодъ, 

Заседанието се откри въ 3 % часа по
диръ пладнЬ въ помещението на постоянната 
коми йя отъ пр4дседателствующия г. Д, Ши-
вовъ въ призатствието на чл новегЬ: Д. Въл-
кановъ, П. Едрецовъ, Вл. Димигровъ, Д. Кон-
довъ, Д-ръ П. Ранковъ, Д. Кенковъ, Ат. Ива-
новъ, Д: Колевъ, Н. Мариновъ, В. Т. Назъ-
ровъ, Ив. Авалякцвъ, Ст, П. Караджовъ, В. 
Ниюловъ, Сл. Тодоровъ, Юр. Ивановъ, Я. Дян-
ковъ, И. Николовъ, М. Русевъ, В. Махалевъ, 
X. Реджебовъ, Б. Велевх, Ил. Ангелявъ, В. 
Тодоровъ и Злати Петродъ, а въ отсътств^е-
то на председателя Никола Стефаеовъ и Съ
ветника Я . Тодоровъ и ва Георги Пасаровъ, 
Д. Милковь и Вл. Куловъ по неизвестни при
чини последните трима, а първите двама въ 
отпускъ. 
Прочитаме, приемане н педписвана протокола 

отъ вчерашното заседание. 
Прочете се протокола отъ вчерашнотото 

заседание, който се прие и подписа съ след 
нигЬ поправки: в$ решение J6 5 третиятъ 
членъ на прошетарната комисия е Вадидъ 
Няголовъ, а не Вълчо Назъровъ, както по
грешно показано и въ решението № 8, за
явлението на председателя на постояната ко
мисия по въпроса за напущането на 6 — 7 
декара е било „че те с& шшустнати по при
чина че о& унищожени отъ.. филоксера*,* KQe-
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то е и в-Ьрното а въ протоколе пЬгрешно е 
казано противното. РЕШЕНИЕ JV* 1З. 

Приема за иввинитедно отс&тствието ъа 
некой съветници отъ вчерашното заседание. 

Председателствующиять г. Д. Шиковъ 
обясни следното: „Вчера настоящата сесия 
биде открита въ 9 и половина часа сутринь-
та и веднага заседанието се отложи за по-
диръ пладне въ 3 часа. Още слйдъ отлага
нето на заседанието нредъ нладн* пристиг
наха окр. съветница Д. Кондовъ и Я. Тодо-
ровъ, Ат. Ивановъ, Сл. Тодоровъ и Вл. Ди-
йитровъ, които при откривание сесията не бе~ 
ха се явили и прис&тствуваха и на сл4дъ 
обедното заседание ; затова справедливо е ка
заните окр. съветници да се считатъ приедт-
ствуващи въ казаното заседание и да се из
вини отежтствуването имъ въ сутришною за
седание при откриването на сесията. 

Юр. Ивановъ: Въ свръзка съ изложено-
то бтъ прйдседатблсгвующия ще добавя, че 
азъ и окр. съветникъ г. В. Тодоровъ, знаей
ки че презъ Провадия минава тренъ тъкмо 
въ Г2 часа на пладвЬ за къмъ Варна, оти
дохме на гарата и чакахме, обаче, тренатъ 
имаше голймо закъснение и ние като пристиг-
йахме въ Варна заседанието бЪше вече за
крито. Така че вчерашното ни отсятсевие се 
длъжи на закъснението на трена, който ако 
б* миналъ точно споредъ разписанието щ*х 
ire да прйстигнемъ въ Варна въ едиъ и по
ловина часа слйдъ пладне и щйхме да при 
ежтетвувайе въ следъ обедното заседание. 
Прочее, ако почитаемия съветъ намери за 
уместно Да ийвини и вашето отсутствие. 

Други оратори не поискаха думата. 
Председателствующиять положи, вгпро-

сътъ на гласуване и окр. съвЪтъ съ болшин
ство ренти: Счита за извинително отежеттвие-
то на окр. Съветници Д. Кондовъ, Я. Тодо-
робъ, А. Ивановъ, С Тодоровъ и Вл. Дими-
тровъ въ нредъ обедното сдеедание, затова 
да имъ се шатятъ и слйдуемите имь се днев 
яя пари за сящото заседание. 

РФПШНИЕ № 14. 

Упълномощаване Постояната Комисии да води 
и защищава процеси въ качеството си на 

ищецъ и отлетнивъ по заведени отъ и 
противъ оврага прочееи. 

Председателствующиять обясни' на окр. 
еъвЬть следното; „При липса на спецкаленъ 

довладъ отъ постояната комисия праъя пред
ложение: да се даде оГь окр. съветъ пълно
мощно — мандагь на постояната комисия да 
води и защищава процеси вь качеството на 
ищецъ иди ответникъ ЙО заведени оть илв 
противъ окржга яроцейи йрЪ%% всички сЬди-
лйща въ България." 

Вл. Димитровъ: Безвбревъ факть 6, че 
постояната комисия йрЬйстяелява доверието 
йа овр. съветь, койтб зас*дава веднажъ въ 
годината. Въ силата &а тбвЬ доверие требва 
да и се даде общъ мандатъ да има право отъ 
името и за смеска на окръга да завежда про
цеси и да отговаря яа Такива, заведения отъ 
други лица. По това йе яоже да има споръ 
споръ и ние тр*бва да и дадемъ тавъвъ ман
датъ, Възможно е презъ течеяиего ЭДа ^ди
ната да се натъкне ягЬ процеси, нб мене ми 
се струва, преди да гласувайе тоя мандагь 
постояната комисия да 1яи каже: .какви про
цеси има окр. съветъ, съ кого с&, какви ин
тереси засегать ТЙЯ процеси, дали и м про
цеси за имоти или за парични суми, за да 
можемъ да знаемъ въ какво е ангажиранъ 
огрхга. Дългь се налага па комисията да ни 
даде тия обяснения, за да яожемъ вие да ви-
димь кому ех поверени тия процеси ъ какъ 
се защищаватъ. Споредъ мене окрага требва 
да язб4гва нроце£ите, а требва да отиде до 
т4хъ само когато е необходимо. Правя нрйд-
сложение: пр*ди окр. съветници да тласувать 
мандатъ, постояната Комисия да направя до-
кладъ какви процеси има, има ли прошения 
отъ частни лица, които чтр*дуиреждаватъ ко
мисията за исканията си и има ли напере
ния да открива такива. 

П. Едрецовъ: Закона задължава овр, 
съветъ да дава яаядатъ аа постояната коми
сия. Това се «е вършило и до ч:ега. Противъ 
комисията не с* завеждате процеси осв4нъ 
едннъ. Ннсано е на г. Д-ръ П. Рапковъ да 
проучи въпроса за постройката въ ofcp. сто
панство гдето има да се заведе ъсвъ противъ 
предприемача sa 2000 лева, но д*лого още 
не е 8ав*дено. Заверяй сд процеси ^а на
еми и Други подобай. Има заведено противъ 
окрхга едно дЬдо за 3 — 4 декара место. Въ 
процеса вя постройката въ стЪпанството ко
мисията за да яе остане отговорна, понеже 
повЬренн/гкътъ ни казваше ако обжалваме има 
вероятность да «е намали пскъть гь 600 или 
1000 лв^ повйкахъ двама окр. съветници 
юристи г. г. Пасаровъ и Вл. Димитровъ и 
йоверениика на комисията, *оито изучиха въ
проса я дадоха маение да се яе обжалва, 
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както и да се нзбегвать процесите. И коми
сията винаги е имала нодъ внимание тоя съ-
веть. Има да се зав4де д4ло за 500 — 600 
лева за лекуване добитъци въ ветеринарната 
лечебница и скотовъдния съветь намери, че 
ние~ имаме право. Ако се турять трайни гра
ници край окр. стопанство, ще се избегватъ 
и процесите за нарушено владение, които 
тукъ или тамъ се появяватъ. Това съ наши
те процеси, Въ главния отчетт, на Комиси
ята е подробно разяснено всячко по ио тоя 
въпросъ. 

Д. Вълкановь: Имаме и едно д4ло за 
една стена, при която е построенъ навеса до 
вомисията, което тука спечелихме и което е 
обжалвано отъ противната страна, но още не 
е свършено. 

Д. Кондовъ: Когато разискваме отчета 
ще се спремъ по тоя въпросъ обстойно. Но 
сметамъ, че по важните д4ла необходимо е 
да се осветлява окр. съветъ и да се иска 
мнението му. За вапрфдъ да се прави док-
ладъ, а сега по немание на специаленъ док
ладъ, задоволяваме се съ дадените отъ г. Ед-
роцова обяснения. 

И, Едрецовъ: Постояната комисия иска 
пълномощие по закона. Не можемъ да пред
виждаме какви процеси ще се появять, за да 
даваме сведения за т4хъ. За да избегваме 
— отъ мното процеси искаме съ трайни зна
ци да ограничиме стопанството, но това не 
е извършено по липса на средства. 

Д-ръ П. Ранковъ: щомъ закона пред
вижда я налага да се вземе решение, то ние 
пема какво да споримъ. Тр4бва да дадемъ 
мандатъ на постояната комисия, защото как
во ще бъде положението ако сб заведе единъ 
големъ процесъ и. има установени срокове за 
даване oi говори и лр., когато нема комиси
ята мандатъ огь окр. съветь. Мисля че вед-
нажъ като сме избрали постояната комисия, 
требва да и дадемъ и тоя мандатъ и в4р-
вамъ че той нема да служи за ощетяване 
окр. интереси Другь е въпроса дали при за
веждане на едно д4ло се е имало пр4дъ видъ 
дали има шансъ за спечелване. Шма защо 
да се спори по тоя въпросъ. 

Юр. Ивановь: Господинъ Дпмитровъ дос
та на место повдигна тоя въпросъ. II азъ 
съмъ съгласеаъ, че постояната комисия тр4б-
ва да дава цокдадъ какви д4ла има, защото 
окр. съвета може да и даде директива по нЬ-
кои процеси. Имало дело за нарушено вла
дение, а за това тр4бва да вземемъ мерки 
да се запазять имотите и да нямаме процеси. 

Д. Шиковъ: Тоя вънрось не заслужва 
толкова препирня. Г. Димитровъ не оспорва
ше правото за даване на мандата, който е 
задължителенъ по закона. По обстойно ще се 
занимаемъ ио тоя въпросъ при разглеждане 
отчета. Мисля че мисъльта е еднаква, че треб
ва комисията да се яви съ докладъ. На мне
ние съмъ да се даде мандата. 

Д. Кондовъ: По повдигнатия въпросъ 
казва се. че е една формалноеть, обаче, въ 
общ. съв4тъ въпроса е по друго яче — 
тамъ за с4ки процесъ общински съветь взе
ма специално решение, а окр. оъвЪтъ вина
ги не може да се събира, затова и се дава 
пълномощие. Но азъ казвамъ, че ако се ка
сае въпроса за единъ гол4мъ процесъ, треб
ва да се свиква окр. съветъ на извънредна 
сесия. По тоя имено въпросъ не съмъ съгла-
сенъ съ г. Ранкова. Азъ повтарямъ, че спо-
редъ мене за важни процеси необходимо еда 
се свиква окр. съветъ и требваше да има 
докладъ, а по нЬмание такъвъ да се отложи 
тоя въпросъ за друго заседание, за да ни се 
дадатъ пълни сведения. 

Д-ръ П. Ранковъ: И да има докладъ и 
да н4ма требва да дадемъ мандата на коми
сията. Обстойно ще разискваме при разглеж
дане на отчета. Ако се заведе процесъ ко
мисията ще даде по силата на манда
та отговоръ, ще представи доказателства, 
8а това нямаме право да спъваме действията и. 

Вл. Димитровъ; Безпоренъ фактъ е че 
тревва да се даде мандатъ и не можемъ да 
лишимъ постояната комисия отъ това пълно
мощие. Но понеже той — мандата се иска 
специално за процеси, требваше да се дадатъ 
осветления. Отъ обясненията на г. Едроцова 
се вижда, че отъ три години нема заведени 
дЬла, а имало неколко малки процеси и мо
жемъ да дадемъ мандатъ, като въ отчета ни 
се даде едно резюме въ какво положение се 
вамиратъ процесите. Принципътъ, който треб
ва да ни раковоДи, е да избегваме процесите. 
Безпорно, е че требва да да знаемъ въ как
во положение се намирать процесите и окр. 
съветъ исказва пожелание да се ликвидира 
съ тоя въпросъ. По въпроса за общинските 
и окръжни процеси има една разлика — по 
закона за градските общини кмета представ
лява община а може винаги да свика общин
ски съветъ, а у насъ въпроса е по делика-
текъ — не е само врймето, парите но има 
и съдебни срокове по законите, а въ това 
време комисията може да вземе предохрани
телни мерки. Да се гласува мандатъ 



й = ^ ^ ^ТР- 5 

Б. Велевъ; Сл$дъ многото разасквание, 
азъ съмъ яа мнение, че трЬбва да се упъл
номощя комисията но аскамъ да ни се даде 
докладъ, отъ които да се види отъ коя годи
на с& тия дела и за маловажни дела да се 
не обръща внимание. 

Шнеже н4ка други да ся поискали ду
мата. Председателствующия положа първо на 
гласуване предложението на г. Кондова ва 
отлагане тоя въпросъ за друго заседание, ко 
ето гласуване, се отхвърля. Слйдъ това пр4д-
седателствующиятъ положи на гласуване пред
ложението за даване мандатъ. който се гла
сува и окр. съв4тъ реши: Унълномощава се 
иостояната комисия да води и защищава всич
ки процеси заведени срещу окржга вли отъ 
последниятъ, въ качеството на ищецъ млн от-
ветнивъ, като и дава всички права, каквито 
законите въ царството давать на ищците или 
ответниците, съ право да преупълномощава 
и други лица, ако намйри за нуждно, като 
имъ делегира всички или часть отъ своите 
нрава. 

РЬШЕНИЕ № 15. 

Удобрявапе постановлерието на Постояпата 
Комисия № 272 отъ т. г. 

Главниять секретарь г» Д. Кондовъ по 
покана на пр4дседателст&ующиятъ, прочете 
постановлеоието на постоя на комисия отъ ап-
рилъ т. г. подъ № 272 и придружающиятъ 
го докладъ на същата комисия J6 отъ т. 
г. но въпроса з& отлагане внисане йа опол-
зотворение излишъка отъ бюджетното упраж
нение ва 1913 год. 

Д. Кондовъ : Отъ постановлението на ко
мисията се вижда, че се отлава ввисанието 
на излишъка за 1913 година до края набю 
джетното упражнение за 1914 година, а отъ 
доклада в се разбира, че щомъ Банката не 
плаща лихва, да се не вписа той на опол-
зотворение. Прочее, явявать се два съвър-
шенно различни въпроси, по които требва да 
ни се дадатъ осветления, защото така немо-
жемъ да ги гласуваме на веднажъ; 

Вл. Димитровъ: Въ случая имаме две 
различни положения. Щомь отъ целия изли-
шъкъ съ внесени въ Банката на ошшотво* 
рение 30000 лева да ни се обясни по какви 
причини се иска отлагание вяисането на оста
тъка отъ около 26000 лева, защото безъ тия 
обяснения неможемъ да гласуваме искането на 
постаяната комисия. Отъ постановлението на 
комисията се вижда, че по липса на сред

ства излишъка е вадържапъ, което положение 
приемаме, но за не внисянието на тия 26000 
лева искаме обяснения защо талко&а ще се 
забави това певвнсане. 

Покани се въ заседанието секретарь бир-
никътъ г. Ст. Калдъра.мовъ да даде обясне
ния. Последния обясни, че въ Банката има
ме налични пари около 26000 лева които ако 
внесемъ ср4щу излишгкатъ за 1913 год. ко
мисията при липса на постъпления не ще мо
же да поср4ща своите задължения за запла
ти на служащигЬ, дългове къмъ разни кре
дитори и предприемачи, внисане сума за шь-
тищата, срещу заплатете на прогимназиални
те учители и пр. 

Д. Шиковъ: Въпроса се разясни. Коми
сията се е видела въ затруднение, защото 
пр4зъ първото полугодие обикяовеняо нЬма по
стъпления и макаръ незакоано, но оправда
телно е отсрочването яа цдисането. Намирамъ, 
че въ постановлението е дадено много дьлъгь 
срокъ за внисане излишъка; Понеже е сега 
сезона ва усиленото събираяие на дъваците 
и следователно ще има достатъчни носгашле-
пия, затова най добре ще е ако сумата се 
внесе най късно до края па тая финансова 
година — 3 1 декември 1914 година. Мисля 
че комисията ще се съгласи съ това и ще 
отегли искапието сп за срокътг. 

Д. Кондовъ: Ако и сега не иостзшатъ 
нриходи, то не сме сигурни че ще пост*пять 
и до края па бюджетното упражнение. Ако 
работата е дошла до тамъ, че комисията не-
може да посреща задълженията си, тогава 
требва да призпаемъ че се намираме въ съ-
вършенно трудно положение, Закопътъ и пра
вилника ни задължавать да внесемъ излишъ
ка и ние сме длъжни да сторимъ това. По 
отношение срока за вписаното присъединявамъ 
се къмъ предложението на г* Щикова. 

Д. Шиковъ: Наблягамъ на обстоятел
ството че излишъка тр4бва да се внесе до 31 
декември т. г. защото при съставяне на бю
джета ние ще искаме да разполагаме съ тоя 
излишъкъ, sa да го постави яъ аа приходъ ако 
иотребва, а това не бихме могли да сторимъ, 
ако той не се внесе до 31 декември т. г. 

Юр. Ивановы Присъединявамъ се вьмъ 
мнението на г. Шикова, защото сега с& 
най силните доставления, а ако еж слаби, 
ще накараме комисията да посреща най не
обходимите дужди. 

Б. Велевъ: Огь постановлението .Д? 272 
се вижда, че яма единъ въпросъ, а отъ дск-
лада — два. На мнение съмъ да се внесе 
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остатъка отъ излишъка 26000 лева по-скоро 
БЪ Банката. 

Председател ствующиять, понеже нема же-
лающи да го вор л гь, овявявамъ дебатите за 
приключена* Отъ прочетените книжа: поста
новление № 272 и доклада и отъ разиска-
ниета се формираха следните предложения: 
1. Да се удобри постановлението досежно не-
внисанието на срока излишъка; 2 . Мнението 
на комисията: остатъка отъ излишъка да се 
внесе до края ва бюджетното упражнение за 
1914 година т. е. до 31 мартъ 1915 година 
и 3. моето предложение, подкрепено отъ г. 
Ковдовъ, Ивавовъ и др. то е излишъка да се 
внесе на оползотлорение най късно 31 декем
ври 1914 год. 

Гласувано първото и второто предложения 
се приеха съ «болшенство, а третото се от
хвърли и окр.< стветъ реши: Удобрява поста
новлението налюстояната комисия иодъ№ 272 
съ което е поставеновено излишъка по бю
джетното управление за 1913 година да се 
снесе на ополаотворение най късно до край 
на бюджетното упражнение за 1914 година. 

РЫПЕНИЕ № 16. 
Да са попска изключението отъ състава на 

окр. съвегь на г. Писарова, който сега е ва 
държавна слижба. 

Пр4дседателствующиятъ г. Д. Шиковъ 
обясни на окр. сьветъ следното локр. съвет-
никъ г.. Пасаровъ отъ миналата година е дър-
жавенъ чиновникъ, обаче, и до сега постоя-
ната комисия не е правила постъпки да бъде 
той икклюяень отъ членството му въ окр. съ-
веть. Също тава виждамъ, че въ списъка на 
окр. съветница фигурира и г. Вл. Куловъ и 
Д. Милковъ, които съ избрани огь окупира
ните места и не жив4ягь въ България, та 
и за т*хъ да се съберать свЬдения, за да се 
нзклвэтатъ ако живеять въ Ромъния. Прочее, 
моля да се вземе потребното решение." 

Вл. Димитровъ: За Пасарова требваше 
да се яаправять отдавна постъпки, той още 
отъ септември м. г. е чинввникъ, а за Вл. 
Кулова да се проучи дали е останалъ вьРо 
магаия и къде има своето местожителство. 

Юр. Ивановъ: Какво става съ окр. съветни
ца избрани отъ окупираните места.Моля коми
сията да обяна какъ стои тоя въпросъ, 

Д. Еондовъ: Огь окупираните м£ста има 
избрани окр. съветници и по една телеграма 
Министерството на ВдтрЬщните Работи отъ 
2 септември 1913 година подъ № 21069 те 
с& донущани въ зпзналогодншннгЬ зас4да-
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ния. Тая телеграма се отнася за миналата 
годкиа, а за тая година остава да се произ-
несемъ иматъ ли право да заседаватъ тия окр. 
съветници. 

Ив. Аваляковъ: И миналата година се 
повдигна тоя въпросъ. Азъ съмъ се заселилъ 
въ Новопазарска околия още преди войната, 
а се явихъ сега. защото нолучихъ покана отъ 
Окр. Управление. 

Д-ръ П. Ранковъ: Ние сме дошле тука 
да решаваме за важни въпроси. Шиковъ ми
налата година оскърби на три ижти ония окр. 
съвЬтници отъ окупираните мЬста, който за
седаваха тука. Какво ни интересува кжде 
живее Вл. Куловъ. Ако дойде той, ще го пи
таме и той, като честенъ човекъ, ще отгово
ри, сл$дъ което ще решаваме. За мене ане-
ксия нема и нема защо да ги иъдимъ отъ 
съвета. 

Д. Вълкановъ: Ние имаме срокъ до 1 
априлъ 1915 година да се самоопределимъ 
като Ромднски или Български поданници. 

Д. Шиковъ: Тоя въпросъ го повтарямъ, 
защото сметамъ, че той интересува окрага. 
Лани тука заседаваха хора и р&шаваха безъ 
да иматъ връзки съ интересите на окръга 
Това не говоря за партийна или лична полза. 
Тоя въпросъ не е маловаженъ, защото съ гла-
сътъ на тия хора може да се наложатъ не
кой кредити или данъци, който да тежатъ на 
окржга. 

Вл. Димитровъ: Присъствието на тия 
хора тука е резрЬшено и отъ исторически 
прецеденти. Така следъ като Германия ане-
ксира Блвасъ и Лотарингия, всичи избранци 
отъ тия области заседаваха «въ Французките 
камари и въ окр. съвети. Ако се яви нЬкой 
съветникъ отъ тамъ ще го ириемемъ, толкозъ 
повече че нема още и анексия. 

Д. Шиковъ: Щомъ има такава практи
ка, по Отношение окр. съветници отъ окупи
раните земи, БОИТО заседаватъ тука, отеглямъ 
предложението си, а. по отношение Пасарова 
да се реши сега. 

Гласувано, окр. сьветъ рЬши: Да се 
поиска уволнението на окр. Съветникъ г. г. 
Пасаровъ, понеже е държавенъ чиновникъ. 

(Сведва). 

ХРОНИКА. 

Третята редовна сесия па 
Варн. Окр. съветъ се закри 
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на 11 того въ 12 часа по обй-
дъ отъ Варненски окр. упра
витель г. Д. Перилинговъ, който 
по случай закриванието сесията 
държа прочуствееа рйчъ. 

Девненско Селско общинско Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 2935 

с Девня, 10 октомври 1914 год. 

Общинското уиравление обявява за все 
общо знание че въ канцеларията му на 20 
ноември т, г. ще се провзведътъ съ явна кон
куренция следните търгове: 

А. отъ 10—,12 часа пргьди обгьдъ съ 
малонаддаване: 

1) Доставката на канцеларските мате
риали и 2) Отоплителните и осветлителните 
материали за общинското управление презъ 
1915 год. съ приблизителна стойность: за 
канцеларските 500 лв. а за отоплението и 
пр, — 400 лв. 

Б. отъ 2—4 часа следъ обгьдъ сжщия дет 
съ наддаване. 

1) За отдаване на закуповачъ прихода 
отъ продажба едъръ добйгьве> интизапъ за 
отъ 1 януари 1915 год. до 31 декем. 1916 
година съ първоначална оценка 1000 лв. 

2) С&що за прихода отъ клане добитькъ 
(кръвнйна за сжщото врЬме съ първоначална 
ц*на 100 лева н 

3) Сжщо за прихода отъ сергийното пра
во за сящото време съ първоначална оцен
ка 100 лева. 

За участие въ ттзрга се изисква залогь 
5°/V върху, първоначалните цени и докумен
ти по чл. чл. 11 и 12$ отъ закона за обществ» 
предприятия. 

Поемните уачрвця, списъците, за единич
ните цени и всички други книжа по тия пред
приятия могат> да се разглеждатъ отъ заин
тересованите всеки присжтственъ день и часъ 
въ канцелзрията на общинското управление. 

Кметь: В. Висилевъ. 

Секр.-бирникъ: А. Кръстевъ 

Русларсво Селско общинско Управление; 

ОБЯВЛЕНИЕ. 

J6 21ВЗ 

с Русларъ 16 октомври 1914 год. 
На 9 ноември 1914 год. отъ 10 — 12 

часа прЬдъ обЬдъ въ канцеларията на об
щинско управление ще се произведе публичепъ 
търгъ съ явна конкуренция за отдаване на 
наематели експдотацията на сладните имоти 
принадлежащи на Гюнъ-Ялеското Училищно 
Настоятелство за време отъ 1 септември 19Д4 
год. до 1 септември 1917 год. 

1) Зеленчукова градина подъ село 196 
декара. 

Искания залогь за правоучастяе въ тьр*. 
га е 5% върху първоначалдата оценка. 

Чл. Чл, 11 и 12 за общ. предприятия 
с& задължителни за конкурентите. 

Тържните книжа могать да се видять 
всеки день и часъ въ канцеларията на об
щинското управление. 

Общ. Кметь: Н. Кателиевъ. 

Секр.-бирникъ; Д. Добревъ. 

Асълъ, Бейлийско Кметсво. Провадийско* 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 1561 
с Асълъ Бейлий, 16 октомврий 1914 год. 

На 26 ноемврий 1914 год. въ канцела
рията на общината ще се произведе търгь 
съ тайна конкуреция,. за. отдаване на пред-
приемачъ направата на училищното здание 
съ 3 класни стаи в$ с Асълъ Бейлий. 

Оферти ще се приемать точно отъ 9 до 12,ч. 
включително предъ обедь. 

Предприятието възлиза ва 26,600 лв. 
Исканията залогь е 1330 лв. съгласро 

чл. 53 от$ закона за; обществените uplft-
приятия» 

Чл. чл. 11, 12, 13 14 отъ закона за 
обществените предприятия с& задължителни 
за конкурентите. 

ТържнитЬ книжа могьтт да се видять 
всЬкн прнсдтственъ день и часъ въ общи
ната 

Кметството. 
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Кара-Хюсеинско Училищно Настоятелство. 

ОБЯВЛЕНИЕ, 

№. 97 
Понеже назначения търгй на 1 октомври 

1914 год. за отдаване подъ наемъ училищни 
ниви, публикуванъ въ брой 21 IX т. г. на 
Варнен. Окржжевъ ВЬстникъ, не се състоя 
по неявяване на конкуренти, то ще се про 
изведе втори търгъ на 9 ноември т. г. отъ 
2 — 6 сл£дъ об*дъ въ общинската кан
целария* 

Желающн да наематъ училищнитЬ ниви 
да се явятъ на казания день и часъ и 
наддавать. 
с Кара-Хюсеипъ, 11 октомври 1914 год. 

Председатель: П. Гагаузъ 

Касиеръ: Г. Щеревъ 

Еяикьойско Селско Общинско Управление 

търгъ за отдаване додъ наемъ общинската 
нива Дзунъ Кумъ" отъ 115 дек. при съ
седи: морето, гора, долъ и гора, за време 
две години, считано отъ 1 октом. т. г. до 
1 октом. 1916 г. 

За право участие се изисква 5 % за-
логъ и свпдЬтестБО за честность. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
J6 6481 

с Еникьой 16 октомврий 1914 г. 
Обявява се за знаине, че на 16 но-

емврий т. г. отъ 10—12 часа преди обедъ 
въ общинското управление въ село еникьой, 
ще се пвоизведе публиченъ съ явно надаване 

Кметь: Г. Димитровъ 

Секр.-Бирникъ: П. Жзковъ 

Епикьойско Селско Общинско Управление 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 6541 

с Еникьой 20 октом. 1914 .г. 
Обявява се за знание, че на 20 октом. 

т. г. отъ 2—4 часа сл4дъ об$дъ въ поме
щението на общинското управление ще се 
произведе публиченъ наддавателенъ търгъ за 
продажбата на находящето се въ с. Джаферлий 
безтупанско юва, мъшко, 6 месечно пъстро, 
Прасе, азманесто корема бЬлх; 

Желающите да го купять умоляватъ се 
сдщий день и часъ да се явятъ и наддавать. 

За право участие въ търга се изисква 
5% залогь. 

Кметь: Г. Димитровъ 

Секр.-Бирникъ: П. Жековъ 

БЮЛЕТИНЪ 
За появените и прекратените заразителни болести по домашний добятъкъ Варненш Окрлжие 

отъ 1 до 15 о^омври l^1* година. 

Презъ това време еж биле констатирани: 

е 8. 

1 
2 
3 
4 

Наименование на 
болестьта 

Шарка по овците 
я я я 
я гн п 
п п п 

Село или градъ 

Девня 
Марково 
Булево 
Айваджикъ 

Община 

Девненска 
Белевека 

я 
Арнаутларска 

Околия 

Провадийска 
Варненска 

я 
п 

гр. Варна, 16 Октомври 1914 год. 
Варнен. Окр. Ветеринар. Л е карь: Д-ръ Ст. К. Тюлевъ. 

Пе~. Д. Тодоровъ—Варна. 


